

Title (en)

Comminuting machine for wood or similar material.

Title (de)

Zerkleinerungsmaschine für Holz, holzähnliche Stoffe und dgl.

Title (fr)

Dispositif de broyage pour bois ou matériaux similaires.

Publication

**EP 0394890 A2 19901031 (DE)**

Application

**EP 90107609 A 19900421**

Priority

DE 3914086 A 19890428

Abstract (en)

In the comminuting machine, a movable cutter (9) is movable by means of a lifting and lowering device (10) at least approximately parallel to a stationary cutter (11) and is subjected to a force directed oppositely to the cutting pressure. Only one drive is required for the cutter (9), as a result of which the machine is constructed in a structurally simple and inexpensive manner. As a result of the cutters (9 and 11) being movable at low speed parallel to one another, the noise and dust emission is extremely small. The cutting pressure necessary for the cutting operation is applied by the lifting and lowering device (10). Since the material is detached in one shearing operation, the power consumption can be kept low. <IMAGE>

Abstract (de)

Bei der Zerkleinerungsmaschine in ein bewegliches Messer (9) mit einer Hub- und Senkvorrichtung (10) mindestens annähernd parallel zu einem feststehenden Messer (11) bewegbar und mit einer dem Schneiddruck entgegengerichteten Kraft beaufschlagt. Für das Messer (9) ist nur ein Antrieb erforderlich, wodurch die Maschine konstruktiv einfach und kostengünstig ausgebildet ist. Durch die mit geringer Geschwindigkeit parallel zueinander bewegbaren Messer (9 und 11) ist die Lärm- und Staubemission äußerst gering. Der für den Schneidvorgang notwendige Schneiddruck wird von der Hub- und Senkvorrichtung (10) aufgebracht. Da das Material in einem Schervorgang abgetrennt wird, kann der Kraftbedarf klein gehalten werden.

IPC 1-7

**B02C 18/02; B27L 11/02**

IPC 8 full level

**B02C 1/00 (2006.01); B02C 18/02 (2006.01); B27L 11/00 (2006.01); B27L 11/02 (2006.01)**

CPC (source: EP US)

**B27L 11/005 (2013.01 - EP US); B27L 11/02 (2013.01 - EP US)**

Cited by

US8734947B2; US8497019B2; US8758895B2; US8871346B2; US9005758B2; WO2011133865A1; US8158256B2; US8481160B2; US8507093B2; US9061286B2; US8496033B2; US8497020B2; US9604387B2

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0394890 A2 19901031; EP 0394890 A3 19911211; DE 3914086 A1 19901031; JP H0312241 A 19910121; US 5029625 A 19910709**

DOCDB simple family (application)

**EP 90107609 A 19900421; DE 3914086 A 19890428; JP 11501990 A 19900427; US 51550090 A 19900427**